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З А П И С Н И К 
  са 50.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине,  
одржане 1.  априла  2009. године 

 
 
 Сједница је почела у 10 часова. Присуствовало је 40 посланика. Оправдано су одсуствовали 
Салко Соколoвић и Јован Тодоровић.  
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали: предсједавајући Никола Шпирић, 
министри Тарик Садовић, Младен Зиројевић,  Средоје Новић и Сафет Халиловић. 
 Из међународних организација сједницу су пратили представници ОХР-а, ОЕБС-а, ЕУСР-а и 
америчке амбасаде, као и невладине организације ЦЦИ.  
 Сједници је присуствовао и предсједник Управног одбора БХРТ-а, Никола Деретић, у дијелу 
кад се расправљало о извјештајима о раду и финансијском пословању Радио-телевизије у 2007. години. 
 
 На почетку сједнице, у оквиру претходних питања, предсједавајући Дома Бериз Белкић 
информисао је посланике о активностима предузетим ради реализације иницијатива посланика и 
закључака Дома у вези са: Извјештајем о трошковима Предсједништва БиХ (иницијатива Саве Ерића), 
материјалом везаним за економско-социјалну ситуацију у БиХ у контексту глобалне економске кризе 
(иницијативе посланика Садика Бахтића и Славка Јовичића), закључком Дома поводом расправе о 
хапшењу Вјекослава Вуковића и закључком Дома у вези са приступањем уставним промјенама, 
усвојеним на предлог Клуба СДП-а, поводом расправе о иницијативи Мартина Рагужа и Винка Зорића.  
 У вези са овим информацијама, посланик Хусеин Нанић рекао је да и он прије скоро годину 
дана поднио иницијативу да се у дневни ред уврсти Информација о спремности институција БиХ за 
спровођење Споразума о стабилизацији и придруживању, што је једногласно прихватила и Заједничка 
комисија за европске интеграције, али да се то више не води као обавеза. Затражио је да се та његова 
иницијатива поново актуелизирала и достави материјал како би се о томе расправљало на сједници 
Дома.  
 Предсједавајући Белкић рекао је да ће ургирати ради достављања информација које је тражио 
Хусеин Нанић. 
 Затим је предсједавајући дао уводне напомене у вези са измјенама и допунама предлога дневног 
реда.  Рекао је да су одређене тачке скинуте са дневног реда због захтјева надлежних комисија, а неке 
преформулисане због негативних мишљења комисија. Нагласио је да су двије тачке скинуте на захтјев 
предсједавајућег Савјета министара, а то су: Извјештај о раду Савјета министара у 2008. години и  План 
активности на либерализацији визног режима, наводећи као посебан разлог обезбјеђивање присуства 
свих чланова Савјета министара током расправе о овим тачкама. Предсједавајући је напоменуо да  су 
измјене и допуне предлога дневног реда усаглашене на сједницама Колегијума и Колегијума Дома у 
проширеном саставу, те да су посланици добили коначан предлог дневног реда.  
 У оквиру расправе о предлогу дневног реда, Момчило Новаковић покренуо је иницијативу да се 
као тачка дневног реда једне од наредних сједница уврсти „Разматрање положаја, те мјере за 
побољшање положаја грађана БиХ који су били запослени и настањени у Републици Хрватској, а у 
периоду од 1991. до 1995. године отпуштени с посла или протјерани у БиХ“. Затражио је да Колегијум 
ову иницијативу прослиједи надлежној комисији, у складу са Пословником, као и да се у оквиру 
припрема за расправу обезбиједи информација од Савјета министара, као и од Удружења радника и 
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инвалида рада из Хрватске (Република Српска) и Удружења УГОР (Федерација БиХ), те да  
представници ова два удружења буду позвани на сједницу приликом расправе о овој тачки.  
 
 Предсједавајући Белкић констатовао је да ово није предлог тачке за ову сједницу, већ да се ради 
о иницијативи која је могла бити поднесена у оквиру посланичких питања, те да ће Колегијум са 
иницијативом поступити у складу са Пословником.  
 Није било друге расправе о предлогу дневног реда. 
 Предсједавајући Белкић констатовао је да 50. сједница Дома има сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
 
1. Усвајање записника са 48. и 49. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања и одговори; 
3. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Агенцији за рад и запошљавање БиХ 

(друго читање); 
4. Предлог закона о измјенама и допунама Закона БиХ о извршењу кривичних санкција, 

притвора и других мјера (друго читање); 
5. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о полицијским службеницима (друго 

читање); 
6. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о одбрани БиХ, с Мишљењем Заједничке 

комисије за одбрану и безбједност БиХ; 
7. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о служби у Оружаним снагама БиХ (прво 

читање); 
8. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Државној агенцији за истраге и заштиту 

(прво читање); 
9. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Граничној полицији БиХ (прво читање); 
10. Предлог закона о граничној контроли (прво читање); 
11. Предлог закона о финансијском лизингу (прво читање); 
12. Предлог оквирног закона о основама научноистраживачке дјелатности и координацији 

унутрашње и међународне научноистраживачке сарадње БиХ (прво читање); 
13. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о спорту у БиХ -  предлагач: Дом народа, с 

Мишљењем Уставноправне комисије; 
14. Изјашњавање Дома о  захтјеву Комисије за саобраћај и комуникације за достављање Извјештаја 

о Предлогу закона о поштама БиХ; 
15. Предлог ревидиране стратегије Босне и Херцеговине за спровођење Анекса VII Дејтонског 

мировног споразума (предлог Савјета министара БиХ); 
16. Извјештај о раду и пословању Радио-телевизије Босне и Херцеговине за 2007. годину; 
17. Извјештај о финансијском пословању Радио-телевизије Босне и Херцеговине у 2007. 

години; 
18. Извјештај о раду комисија Представничког дома за 2008. годину: 

a) Уставноправне комисије, 
б)   Комисије за спољне послове, 
ц)   Комисије за спољну трговину и царине, 
д)   Комисије за финансије и буџет, 
е)   Комисије за саобраћај и комуникације, 
ф)  Комисије за остваривање равноправности полова;  

19. Извјештај о раду заједничких комисија за 2008. годину: 
a) Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ, 
б)   Заједничке безбједносно-обавјештајне комисије за надзор над радом Обавјештајно- 
      безбједносне агенције БиХ, 
ц)   Заједничке комисије за економске реформе и развој, 
д)   Заједничке комисије за европске интеграције, 
е)   Заједничке комисије за административне послове, 
ф)  Заједничке комисије за људска права, права дјетета, младе, имиграцију, избјеглице,  
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      азил и етику; 

20. Извјештај о раду Канцеларије за разматрање жалби у 2008. години; 
21. Извјештај Заједничке комисије о настојању за постизање сагласности о идентичном тексту 

Закона о допуни Закона о Јавном радио-телевизијском систему БиХ; 
22. Информација о поплавама у Поповом пољу, на ријеци Крупи и подручју Хутовог блата 

(подносилац: Министарство спољне трговине и економских односа); 
23. Допуне у чланству комисија; 
24. Давање сагласности за ратификацију: 

a) Споразума о научно-техничкој сарадњи између Савјета министара БиХ и Владе Црне 
Горе, 

б)  Споразума о финансирању између Босне и Херцеговине и Комисије Европских  
      заједница у погледу прекограничног програма између Босне и Херцеговине и Црне 
      Горе за 2007. годину, на основу Инструмената за претприступну помоћ, компонента II 
       –  прекогранична сарадња, 
ц)  Аранжмана између Савјета министара БиХ и Владе Републике Кореје везано за зајам из 
      средстава Фонда за унапређење економске сарадње, 
д)   Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Републике 
      Бугарске о међународном друмском превозу путника и робе,  
е)   Споразума између Краљевине Белгије и Републике Албаније, Босне и Херцеговине,  
      Републике Хрватске, Бивше Југословенске Републике Македоније, Републике  
      Молдавије, Црне Горе, Републике Србије и Мисије за привремену управу УН-а на  
      Косову, у име Косова, у складу са Резолуцијом Савјета безбједности УН-а 1224 о  
      привилегијама и имунитетима Секретаријата Споразума о слободној трговини у  
      Централној Европи, 
ф)  Уговора о изведбама и фонограмима Свјетске организације за интелектуалну својину и 
г)   Уговора о ауторском праву Свјетске организације за интелектуалну својину. 

 
Ад. – 1. Усвајање записника са 48. и 49. сједнице Представничког дома 
 
 Предсједавајући Бериз Белкић рекао је да је на 6. страници Записника са 48. сједнице, у 
оквиру 5. тачке дневног реда, погрешно наведен резултат гласања о амандману Винка Зорића на 
Предлог закона о измјенама и допунама Закона о државној служби у институцијама БиХ, тако 
да умјесто 10 треба уписати 20 гласова „за“, као и да је грешком изостављено навођење 
резултата гласања о Предлогу закона, што треба исправити.  
 Није било других примједаба на записнике. 
 Приликом гласања једногласно су усвојени записници са 48. и 49. сједнице, уз примједбу 
на Записник са 48. сједнице.  
 
Ад. – 2. Посланичка питања и одговори 
 

Предсједавајући Белкић констатовао је да су од прошле до ове сједнице одговоре на 
питања добили:  

• Рифат Долић  - од Савјета министара на питања постављена на 42, 44. и 45. сједници, 
те од Правобранилаштва БиХ на питање постављено на 46. сједници; 

• Славко Јовичић – од Савјета министара на питање постављено на 44. сједници; 
• Садик Бахтић – од Савјета министара на питање постављено на 45. сједници; 
• Халид Гењац - од Уставног Суда РС-а на питање постављено на 46. сједници; 
• Денис Бећировић – од Савјета министара на питање постављено на 46. сједници, 
• Хусеин Нанић – од Федералног министарства енергије, рударства и индустрије – на 

питање постављено на 46. сједници и 
• Азра Алајбеговић – од Колегијума Дома и од Заједничке службе Парламентарне 

скупштине – питања постављена на 47. сјендици. 
 
 Одговоре на питања коментарисали су Садик Бахтић и Халид Гењац.  
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 Незадовољан добијеним одговором, Халид Гењац је поново поставио питање: 

 „Зашто Уставни суд РС-а који би требало да штити Устав РС-а спроводи антиуставну 
праксу, односно зашто Уставни суд ради по пословнику који има антиуставне одредбе? Кад ће 
Уставни суд свој пословник ускладити са Уставом РС-а и шта ће бити са одлукама које је овај суд 
донио по антиуставној процедури?“ 
 
 
              Постављена су нова посланичка питања и поднесене иницијативе, како слиједи:   
  
Селим Бешлагић:  

„Зашто ми у БиХ још увијек немамо правилник о природним изворским и минералним 
водама, односно када ћемо добити правилник о природним изворским и минералним водама? 
Напомињем да тај правилник мора садржавати одредбе реципрочне одредбама из истовјетних 
правилника из земаља у окружењу?“  
 
Адем Хускић: 

„1. Да ли је Савјет министара, односно Министарство иностраних послова БиХ предузело 
кораке за склапање уговора са САД-ом о пореским олакшицама за грађане БиХ? Ако није, када  
планира покренути ово питање? 

 
             2. Који су разлози што је БиХ на 119. мјесту у свијету по условима пословања, ако знамо 
да без инвестиција нема брзог развоја земље? Да ли ће бити израђена Мапа пута која ће нас 
довести до повољнијег пословног амбијента? 
 
 3. Колико је регистрованих предузећа на хиљаду становника у БиХ, а колико у земљама 
региона, а колико у земљама ЕУ? Треба да се позабавимо том статистиком. 
 

Покрећем иницијативу да изгласамо сљедећи закључак – Задужују се законодавни и 
извршни органи власти у БиХ да ураде своје  акционе планове за реализацију препорука из 
коминикеа Управног одбора за спровођење мира од 26.03.2009. године. У прилогу достављам 
коминике.“ 
  
Садик Ахметовић:                         
             „Питање постављам Савјету министара, а нека Савјет министара одреди министарства 
која имају надлежност да ми одговоре на ово питање -  Шта је држава БиХ предузела да заштити 
грађане БиХ и њихова људска права?“ 
  
Шемсудин Мехмедовић:  
 „1. Питам министра одбране БиХ – Колико је до сада евидентирано неовлашћених захтјева 
(лица и институција) за изузимањем одређене документације од ваших институција и у коју 
сврху? Које мјере и радње сте предузели да не дође до неовлашћеног приступа документацији у 
вези са догађајима из непосредне прошлости БиХ, из ваше надлежности? 
 
              2. Питам Савјет министара - Колико је од почетка овог сазива Савјета министара и у којој 
институцији пензионисано службеника или намјештеника, те поново враћено на исте послове или 
на позиције савјетника?“ 
  
Садик Бахтић:                                             
 „Када ће Савјет министара припремити тачку дневног реда по закључку овог парламента и 
Колегијума – Рецесија, глобална финансијска криза и њени ефекти на економију у БиХ и мјере за 
превазилажење кризе. 

Предлажем овом парламенту иницијативу да задужи Савјет министара или Министарство 
цивилних послова да донесе одлуку или закључак да се фудбалској репрезентацији БиХ из 
резервног фонда и гранта за спорт исплати 100.000 КМ.“  
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Хусеин Нанић:  
 „1. Питање постављам предсједнику ЦИК-а - На колико је адреса Централна изборна 
комисија на посљедњим Општим изборима 2006. и Локалним изборима 2008. послала захтјеве за 
гласање путем поште и на који начин ЦИК добија податке о адресама пребивалишта наших 
грађана у иностранству? 
 2. Какво је објашњење Централне изборне комисије да од евидентираних преко 1,3 
милиона наших грађана у иностранству путем поште гласа 41.700 или 0,7%? 

3. Шта ЦИК предузима да се утврди стварни број наших грађана са пребивалиштем ван 
БиХ, са правом гласа путем поште, те да сваком грађанину БиХ који има пребивалиште ван БиХ 
буде омогућено једно од основних људских права да бира, буде биран и да има приступ изборном 
процесу? 
 4.  И питање Министарству спољне трговине и економских односа - Да ли је БиХ 
покренула поступак приступања АТА Карнет споразуму, а ако није, када ће бити потписан овај 
значајни међуцарински споразум?“  
 
Винко Зорић:                   
 „Питање постављам Савјету министара – Шта чине институције БиХ с циљем 
расвјетљавања злочина у и након 1945. године које су починили партизани и комунисти, с 
посебним нагласком на идентификацију жртава али и злочинаца у недавно пронађеним масовним 
гробницама у Вргорцу и словеначком руднику Барбарин -  ров код села Худа Јама у близини 
Лашког?'' 
 
 Рифат Долић:  

„1. Питање министру финансија: Да ли је истина да је БиХ у 2008. години за одобрене 
кредите који нису стављени на коришћење, на име редовне и казнене камате, направила додатну 
обавезу од 18 милиона евра, и ако је ово бар близу истине, ко је за то одговоран, шта сте 
предузели или предузимате, или шта ћете предузети према одговорним за овакво недопустиво 
понашање? 
 2.  Друго питање МУП-у Унско-санског кантона и Кантоналном тужилаштву у Бихаћу: У 
којој фази истраге је и шта сте до сада предузели у истрази и предмету откривања лабораторије и 
пластеника у приватном пословном објекту у мјесту Слапница код Велике Кладуше, гдје је 
прошле године пронађено преко 2.000 стабљика или саксија са засађеном индијском конопљом?''  
  
Денис Бећировић:  
 „1. Ја постављам питање предсједавајућем Савјет министара и тражим да објасни свима 
нама у Представничком дому, кажем свима нама јер смо то заједно изгласали, зашто Савјет 
министара још увијек није реализовао једногласно усвојену иницијативу у Представничком дому 
којом је затражено да Савјет министара БиХ у року од три мјесеца достави стратегију за борбу 
против организованог криминала и корупције у БиХ? 

2. Шта је конкретно у посљедњих шест мјесеци учинило Министарство за људска права и 
избјеглице у Савјету министара БиХ с циљем помоћи држављанину БиХ Илији Јуришићу, који 
се, ево 11. маја ће бити већ двије године, налази у београдском затвору. С обзиром да је његово 
здравствено стање све теже, ја бих замолио и министра за људска права и избјеглице да нам каже 
каква су његова најновија сазнања у вези са евидентним кршењем људских права овог 
држављанина БиХ?“ 
  
Сеад Јамакосмановић:    

''1. Када ће Министарство иностраних послова омогућити грађанима Босне и Херцеговине 
који бораве у Холандији да своје потребе и проблеме рјешавају у ДКП-у, амбасади и конзулату, 
односно када ће конзул долазити у Холандију из Белгије? 
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 2. Друго питање постављам Министарству цивилних послова – Да ли наши грађана из 
иностранства могу добити матични број електронским путем, што до сада није био случај, а 
створени су законски услови?“ 
  
Азра Алајбеговић: 
 „ Питање постављам Министарству образовања и науке Кантона Сарајево - Какав ће бити 
одговор на упит Медицинског факултета Универзитета у Сарајеву, а везано за регулисање 
статуса наставника Медицинског факултета Универзитета у Сарајеву, запослених у Клиничком 
центру Универзитета у Сарајеву, с обзиром на специфичности регулисања ња статуса запослених 
наставника према Закону о високом образовању, који је усвојила Скупштина Кантона Сарајево?“ 
  
Милорад Живковић:                            

„Кад бих поставио посланичко питање  - да ли се врши прислушкивање и праћење 
посланика и делегата у Парламентарној скупштини БиХ, чланова Предсједништва БиХ и 
именованих званичника у Савјету министара БиХ, те ако је одговор потврдан, захтијевам 
детаљно образложење на основу чијег налога се врши прислушкивање и праћење и с којим 
разлогом -  сигурно бих добио одговор да се не врши праћење и прислушкивање, али  ипак ћу 
поставити наведено питање Тужилаштву БиХ и ОБАБиХ, с тим да ћу ОБАБиХ упутити захтјев 
лично и у складу са Законом о ОБАБиХ,  и додатно питање које се надовезује на претходно - Шта 
наведене али и друге надлежне институције чине, шта су чиниле или намјеравају учинити да 
спријече нелегално прислушкивање и праћење наведених лица?“ 
 
Нико  Лозанчић:  
 „Ја ћу поставити три кратка питања Министарству за људска права и избјеглице: 

1. Колико је у БиХ приватизирано станова од стране предратних носилаца станарског 
права и колико је тих станова продато након откупа стана? 

  2. Колико је оних који су од 01.01.1992. до 31.12.1995. године из било којих разлога 
остали без посла у јавним предузећима, електропривредама и њиховим организационим 
јединицама, телекомима и њиховим организационим јединицама, поштама и њиховим 
организационим јединицама, и колико је оних којима је након потписивања Дејтонског мировног 
споразума, односно од 01.01.1996. године, омогућено да се врате на посао у та јавна предузећа? 

 3. Колики је број лица које су у општинама, односно општинским администрацијама, 
судовима, тужилаштвима и министарству унутрашњих пословима и његовим организационим 
јединицама остали без посла у овом периоду и колики је број оних којима је након 01.01.1996. 
године омогућено да се врате на посао у предратна мјеста живљења, односно радног односа?“ 

 
 На питања Дениса Бећировића одмах су на сједници одговорили предсједавајући Савјета 
министара БиХ Никола Шпирић (на прво питање) и министар за људска права и избјеглице 
Сафет Халиловић (на друго питање). 

Денис Бећировић је у вези с одговором предсједавајућег изразио задовољство што је 
Савјет министара почео посао израде стратегије за борбу против корупције, али је изразио и 
незадовољство што је он 5-6 мјесеци инсистирао на томе, а Вијеће минситара је било дужно у 
року од три мјесеца доставити стратегију. У вези с одговором министра Халиловића, рекао је да 
је у питању једна велика људска неправда према Илији Јуришићу и да његов одговор на сједници 
не би коментарисао, али је замолио министра за људска права и избјеглице да заједно са 
министром правде, ако је то могуће, у наредних 15 дана сачини  цјеловиту информацију о случају 
Илије Јуришића. 
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Ад. – 3. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Агенцији за рад и 
              запошљавање БиХ (друго читање) 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио да је Комисија прихватила Предлог 
закона уз усвајање амандмана који су постали саставни дио предложеног закона, а да у пленарној 
фази Славко Јовичић брани пет амандмана који нису усвојени у комисијској фази.  
 У име Уставноправне комисије говорио је њен предсједавајући Шефик Џаферовић. 
 Славко Јовичић је образложио своје амандмане. 
 Приликом гласања Дом се прво изјаснио о амандманима Славка Јовичића, поднесеним у 
пленарној фази. Није усвојен ниједан амандман. Резултати гласања су сљедећи: 

• Амандман I – за 10, против 21, уздржано пет; 
• Амандман II – за 12, против 20, уздржана четири; 
• Амандман III – за 10, против 20, уздржана четири; 
• Амандман IV -  за 10, против 19, уздржано седам и 
• Амандман V – за 15, против 17, уздржана четири посланика. 

 
Послије гласања о амандманима, са 34 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 23, из РС-а 11), 

једним ''против'' и једним гласом ''уздржан'', усвојен је Предлог закона о измјенама и допунама 
Закона о Агенцији за рад и запошљавање БиХ у другом читању. 
 
Ад.  - 4. Предлог закона о измјенама и допунама Закона БиХ о извршењу кривичних 
              санкција, притвора и других мјера (друго читање) 
 
 Предсједавајући Белкић је у уводним напоменама рекао да је Уставноправна комисија 
такође прихватила Предлог закона из ове тачке уз усвајање два амандмана који су постали 
саставни дио Предлога закона,  да у  пленарној фази Милорад Живковић брани три амандмана, а 
да је Драго Калабић поднио један амандман по новим аспектима.  
 Предсједавајући Уставноправне комисије Шефик Џаферовић образложио је Извјештај 
Комисије.  
 Милорад Живковић  и Драго Калабић образложили су  своје амандмане.  
 У име предлагача закона говорио је помоћник министра правде Мустафа Бисић. 
 У расправи су учествовали: Шефик Џаферовић, Милорад Живковић, Драго Калабић и 
Селим Бешлагић.  
 Приликом гласања предсједавајући Белкић обавијестио је Дом да је Милорад Живковић  
одустао од амандмана, а да је поднио предлог закључка. Затим је дао на гласање амандман Драге 
Калабића. 
 Амандман није усвојен. За је гласало 11, против 18, уздржало се седам посланика. 
 Затим је Дом, са 35 гласова ''за'' (из Федерције БиХ 24, из РС-а 11) и једним гласом 
''уздржан'', усвојио Предлог закона о измјенама и допунама Закона БиХ о извршењу кривичних 
санкција, притвора и других мјера у другом читању.  
 Послије усвајања Закона предсједавајући је на гласање дао предлог закључка који је 
поднио Милорад Живковић. Закључак је усвојен са 34 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 22, из РС-а 
12) и једним гласом ''уздржан''. Закључак гласи: 

Задужује се Уставноправна комисија Представничког дома да након објављивања 
Закона о измјенама и допунама Закона БиХ о извршењу кривичних санкција, притвора и 
других  мјера у „Службеном гласнику БиХ“, у најкраћем року, припреми пречишћени текст 
Закона БиХ о извршењу кривичних санкција, притвора и других мјера, ради отклањања 
сваке сумње у његову примјену. 
 
Ад. – 5. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о полицијским службеницима 
              (друго читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио да је надлежна комисија Предлог 
овог закона прихватила у предложеном тексту. 
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 У краћој расправи учествовао је Адем Хускић. 
 Предлог закона је усвојен једногласно – са 36 гласова (из Федерације БиХ 24, из РС-а 
12).  
 
Ад. – 6. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о одбрани БиХ, с Мишљењем 
              Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ 
 
 Предсједавајући Белкић је у уводним напоменама подсјетио да је Заједничка комисија за 
одбрану и безбједност БиХ доставила негативан извјештај, тј. није прихватила принципе 
предложеног закона, и да се Дом изјашњава о Мишљењу Комисије.  
 У име Комисије кратко је говорио Адем Хускић. 
 Приликом гласања, за Мишљење Комисије гласало је 11, против је гласало 25 посланика.  
 Предсједавајући је констатовао да није усвојено Мишљење Комисије и да се Предлог 
закона о измјенама и допунама Закона о одбрани враћа Комисији ради поновног разматрања и 
достављања новог мишљења.  
 
Ад. – 7, 8. и 9.  
 
 Послије краћих уводних напомена предсједавајућег о предлозима закона из ових тачака 
није било расправе. Приликом гласања усвојени су у првом читању: 

• Предлог закона о измјенама и допунама Закона о служби у Оружаним снагама БиХ – 
за гласало 35 (из Федерације БиХ 23, из РС-а 12), уздржао се један посланик; 

• Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Државној агенцији за истраге и 
заштиту – за гласала 34 (из Федерације БиХ 22, из РС 12), уздржала се два посланика 
и 

• Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Граничној полицији БиХ – за 
гласало 35 (из Федерације БиХ 23, из РС-а 12), уздржао се један посланик. 

 
 
Ад. – 10. Предлог закона о граничној контроли (прво читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Белкић је рекао да је Комисија, након неколико 
негативних мишљења, овог пута подржала принципе Предлога закона. 
 О Предлогу закона дискутовао је Мирко Околић, а на његову дискусију кратко су 
одговорили Бериз Белкић и Адем Хускић. 
 Приликом гласања, за Предлог закона гласало је 26 (из Федерације БиХ 24, из РС-а два), 
против осам, уздржала су се два посланика. Због недостатка ентитетске већине одмах је 
спроведено усаглашавање у Колегијуму као комисији и није било сагласности. У другом кругу 
гласања за Предлог закона гласало је 26, против је гласало 10 посланика из Републике Српске, 
што је двије трећине из ентитета. 
 Предсједавајући је констатовао да је Предлог закона о граничној контроли одбијен у 
првом читању. 
 
Ад. – 11. Предлог закона о финансијском лизингу (прво читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Белкић подсјетио је на Мишљење надлежне 
комисије о принципима и закључак Комисије – да се о Предлогу закона спроведе јавна 
расправа. 
 У расправи су учествовали: Момчило Новаковић, Екрем Ајановић, Бајазит Јашаревић, 
Велимир Јукић, Садик Бахтић и Бериз Белкић. 
 Приликом гласања, Предлог закона није добио ентитетску већину – за је гласало 25 (из 
Федерације БиХ 23, из РС-а два), против девет, уздржао се један посланик. Након усаглашавања 
у Колегијуму као комисији (није било сагласности), у другом кругу гласања за Предлог закона 
гласало је 26, против 10 – из Републике Српске, што је двије трећине из ентитета.  
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 Предсједавајући је констатовао да је Предлог закона о финансијском лизингу одбијен у 
првом читању.  
 
Ад. – 12. Предлог оквирног закона о основама научноистраживачке дјелатности и координацији 
                   унутрашње и међународне научноистраживачке сарадње БиХ (прво читање) 
 
 Послије краћих уводних напомена предсједавајућег Дома Бериза Белкића, о Предлогу закона 
вођена је дужа расправа у којој су учествовали: Хусеин Нанић, Азра Алајбеговић, Момчило Новаковић, 
Селим Бешлагић, Екрем Ајановић, Бранко Докић, Азра Хаџиахметовић, Мехмед Суљкановић  и  Златко 
Лагумџија. Послије расправе посланика у име предлагача закона говорио је министар Средоје Новић.  
 Предлог закона усвојен је са 33 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 24, из РС-а девет), два ''против'' и 
једним гласом ''уздржан''.  
 
Ад. – 13. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о спорту у БиХ – предлагач: Дом народа,  
                 с Мишљењем Уставноправне комисије 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Бериз Белкић подсјетио је на Мишљење Уставноправне 
комисије, која је утврдила ваљан уставноправни основ, али није подржала  принципе Предлога закона 
из ове тачке.  
 У име предлагача Предлог закона је образложио Иво Миро Јовић, делегат у Дому народа 
Парламентарне скупштине БиХ. 
 У расправи су учествовали: Мартин Рагуж, Момчило Новаковић, Азра Хаџиахметовић, 
Велимир Јукић, Милорад  Живковић и Иво Миро Јовић. 
 Приликом гласања није усвојено Мишљење Уставноправне комисије о принципима Предлога 
закона. За Мишљење је гласао 21 посланик (из Федерације БиХ 19, из РС-а  два), против је гласало 15 
посланика. Након усаглашавања у Колегијуму као комисији, у другом кругу гласања за Мишљење је 
гласао 21 посланик, против 15, при чему је из Републике Српске против било 10 посланика, што је двије 
трећине из ентитета.  
 Предсједавајући Белкић је констатовао да Мишљење Уставноправне комисије није усвојено и 
да се Предлог закона враћа на поновно разматрање и достављање новог мишљења. 
 
 
Ад. – 14. Изјашњавање Дома о  захтјеву Комисије за саобраћај и комуникације за достављање  
                 Извјештаја о Предлогу закона о поштама БиХ 
 
 Није било расправе.  
 Дом је одобрио продужење рока за достављање Извјештаја о Предлогу закона о поштама до 27. 
априла 2009. године. 
 
Ад. – 15. Предлог ревидиране стратегије Босне и Херцеговине за спровођење Анекса VII 
              Дејтонског мировног споразума (предлог Савјета министара БиХ) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Белкић је подсјетио на Мишљење Заједничке комисије 
за људска права, права дјетета, младе, имиграцију, избјеглице, азил и етику и нагласио да сједници 
присуствују предсједавајући Савјета министара и ресорни министар за људска права и избјеглице. 
 Поводом Стратегије, излагања су имали предсједавајући Савјета министара Никола Шпирић и 
министар за људска права и избјеглице Сафет Халиловић. 
 У оквиру ове тачке вођена је дужа расправа у којој су учествовали: Нико Лозанчић, Бакир 
Изетбеговић, Шефик Џаферовић, Славко Јовичић, Азра Хаџиахметовић, Садик Ахметовић, Екрем 
Ајановић, Милорад Живковић, Мирко Околић, Момчило Новаковић, Ремзија Кадрић, Јозо 
Крижановић, Мартин Рагуж, Саво Ерић, Денис Бећировић и Бранко Докић. Послије расправе поново је 
говорио министар Сафет Халиловић. 
 У расправи су закључке предложили: Садик Ахметовић, Ремзија Кадрић, Јозо Крижановић, 
Саво Ерић,  и Денис Бећировић. 
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 Приликом гласања Драго Калабић је предложио да се одгоди изјашњавање о Предлогу 
ревидиране стратегије, а да се предложени закључци упуте надлежној комисији на усаглашавање. 
 Предсједавајући је овај  предлог закључка дао на гласање. За је гласало 30 (из Федерације БиХ 
21, из РС-а девет) против је гласао један посланик. 
 Предсједавајући је констатовао да је усвојен закључак да се одгађа изјашњавање о Предлогу 
ревидиране стратегије и да се предлози закључака упућују надлежној комисији на усаглашавање 
заједно са предлагачем Стратегије. 
 
Ад. – 16. Извјештај о раду и пословању Радио-телевизије Босне и Херцеговине за 
               2007. годину 
 
 Предсједавајући Белкић је у уводним напоменама подсјетио на активности које су у 
Колегијуму и комисијама вођене у вези с овим извјештајем, те нагласио да је Комисија 
предложила одговарајуће закључке о којим Дом треба да се изјасни.   
 У име Комисије кратако је говорио њен предсједавајући Бранко Докић.  
 Није било расправе. 
 Приликом гласања, Дом је са 33 гласа ''за'' (Из Федерације БиХ 21, из РС-а 12) и једним гласом 
''уздржан'' усвојио закључке које је предложила надлежна  комисија, а који гласе: 

1. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ тражи од Управног одбора 
Радио-телевизије Босне и Херцеговине да му до краја априла 2009. године достави 
извјештај о раду и пословању Радио-телевизије БиХ за 2007. и 2008. годину и извјештај о 
раду Управног одбора за исти период. 

2. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ тражи од Управног одбора 
РТВБиХ да му до краја априла 2009. године достави план санације и консолидације 
пословања Радио-телевизије Босне и Херцеговине.  
 
Ад. – 17. Извјештај о финансијском пословању Радио-телевизије Босне и Херцеговине у  
                2007. години 
 
 Предсједавајући је рекао да  је иста ситуација и у овој као у претходној тачки, с тим што 
је Извјештај о финансијском пословању у надлежности Комисије за финансије и буџет, која је 
предложила сличне закључке. 
 Није било расправе.  
 Са 32 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 20, из РС- 12) и два гласа ''уздржан'' усвојени су 
закључци које је предложила Комисија за финансије и буџет, а који гласе: 

1. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ тражи од менаџмента и 
Управног одбора Радио-телевизије БиХ да до краја априла 2009. године сачине и доставе 
извјештаје о финансијском пословању Радио-телевизије БиХ за 2007. и 2008. годину. 

2. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ тражи од Управног одора 
Радио-телевизије БиХ да до краја априла 2009. године достави Представничком дому план 
санације и консолидације Радио-телевизије Босне и Херцеговине.  
 
 
Ад. – 18. Извјештај о раду комисија Представничког дома за 2008. годину: 

а) Уставноправне комисије, 
б) Комисије за спољне послове, 
ц) Комисије за спољну трговину и царине, 
д) Комисије за финансије и буџет, 
е) Комисије за саобраћај и комуникације, 
ф) Комисије за остваривање равноправности полова 

 
Послије краћих уводних напомена предсједавајућег није било расправе. 
Дом је једногласно – са 36 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 24, из РС-а 12) усвојио 

извјештаје о раду сталних комисија Представничког дома у 2008. години. 
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Ад. – 19. Извјештај о раду заједничких комисија за 2008. годину: 

a) Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ, 
б) Заједничке безбједносно-обавјештајне комисије за надзор над радом Обавјештајно-   
      безбједносне агенције БиХ, 
ц)  Заједничке комисије за економске реформе и развој, 

                д)  Заједничке комисије за европске интеграције, 
е)   Заједничке комисије за административне послове, 
ф)  Заједничке комисије за људска права, права дјетета, младе, имиграцију, избјеглице,  
      азил и етику 

 
Послије уводних напомена предсједавајућег, у оквиру ове тачке говорио је Мирко Околић 

и предложио Дому на усвајање закључак у вези с обавезом предсједавајућег Савјета министара и 
Предсједништва БиХ за достављање одређених информација.  

Приликом гласања, Дом је са 34 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 23, из РС-а 11) и два гласа 
''уздржан'' усвојио извјештаје о раду заједничких комисија оба дома за 2008. годину. 

На предлог Мирка Околића,  једногласно је – са 33 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 21, из 
РС-а 12) усвојен закључак који гласи: 
 На основу Закона о Обавјештајно-безбједносној агенцији БиХ, Представнички дом 
Парламентарне скупштине БиХ тражи од предсједавајућег Савјета министара БиХ и 
Предсједништва БиХ да испуне своје обавезе из Закона о Обавјештајно-безбједносној 
агенцији БиХ у погледу благовременог достављања извјештаја, информација и Годишње 
платформе о обавјештајно-безбједносној политици.  
 
Ад. – 20. Извјештај о раду Канцеларије за разматрање жалби у 2008. години 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио на Мишљење Комисије за финансије 
и буџет о Извјештају из ове тачке и закључке које предлаже Комисија.  
 У расправи су учествовали: Саво Ерић и Шемсудин Мехмедовић, који је предложио и 
закључке у двије тачке.  
 Приликом гласања Дом је усвојио Извјештај о раду Канцеларије за разматрање жалби за 
2008. годину, са Мишљењем надлежне комисије и предложеним закључцима. За је гласао 31 
посланик (из Федерације БиХ 20, из РС-а 11), уздржала су се четири посланика.  
 Затим је Дом, са 32 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 23, из РС-а девет) и четири гласа 
''уздржан'', усвојио закључке које је предложио Шемсудин Мехмедовић. 
 Према томе, поводом Извјештаја о раду Канцеларије за разматрање жалби усвојени су 
сљедећи закључци. 

1. Задужује се Савјет министара БиХ да у оквиру својих надлежности предузме 
активности потребне за ступање на снагу Правилника о унутрашњој организацији 
Канцеларије за разматрање жалби.  

2. Задужује се Савјет министара БиХ да ријеши сва неријешена питања у 
Канцеларији за разматрање жалби, а која се тичу неусклађености Правилника о 
унутрашњој организацији Канцеларије, те да обезбиједи уживање свих права која 
произлазе из радноправног статуса запослених у овој канцеларији. 

3. Задужује се Савјет министара БиХ да сва подзаконска акта везана за рад 
Канцеларије за разматрање жалби усклади са правном тековином ЕУ.  

4. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ налаже Канцеларији за 
разматрање жалби да у наредном извјештају о раду упозна Комисију са роком у којем су 
рјешаване жалбе запримљене у Канцеларији.  

Закључке под бројем 2 и 3 предложио је посланик Шемсудин Мехмедовић.  
 
Ад. – 21. Извјештај Заједничке комисије о настојању за постизање сагласности о 
                идентичном тексту Закона о допуни Закона о Јавном радио-телевизијском  
                систему БиХ 
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 Предсједавајући је подсјетио да је Заједничка комисија постигла сагласност о Предлогу 
закона о допуни Закона о Јавном РТВ систему усвајањем два амандмана. 
 Није било расправе.  
 Са 32 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 23, из РС-а девет) и четири гласа ''уздржан'' усвојен је 
Извјештај Заједничке комисије. 
 
Ад. – 22. Информација о поплавама у Поповом пољу, на ријеци Крупи и подручју Хутовог 
                блата (подносилац: Министарство спољне трговине и економских односа) 
 
 Предсједавајући Белкић подсјетио је да је Информацију из ове тачке разматрала Комисија 
за спољну трговину и царине и доставила мишљење са предлогом закључака.  
 Послије уводних напомена предсједавајућег, излагање је поднио министар спољне 
трговине и економских односа Младен Зиројевић. 
 У расправи су учествовали: Мартин Раагуж, Момчило Новаковић, Селим Бешлагић, 
Велимир Јукић, Славко Јовичић, Екрем Ајановић и Јозо Крижановић.  
 Мартин Рагуж предложио је сљедећи закључак:  
 Мишљење Комисије за спољну трговину и царине о Информацији о поплавама у 
Поповом пољу, на ријеци Крупи и подручју Хутовог блата враћа се Комисији и даје се 
додатни рок за израду коначног мишљења којим ће бити обухваћен обилазак простора 
(хидроелектране, општине, агенције) делегације коју ће одредити Комисија за спољну 
трговину и царине, а у којој ће бити представници  Представничког дома и Министарства 
спољне трговине и економских односа БиХ.  
 С обзиром да овај закључак искључује закључке које је предложила Комисија, 
предсједавајући је приликом гласања прво на изјашњавање дао овај закључак.  
 Закључак је усвојен са 32 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 20, из РС-а 12) и једним гласом 
''уздржан''.  
 
Ад. – 23. Промјене у чланству комисија Дома 
 
 Предсједавајући Белкић је у уводним напоменама рекао да је Клуб СНСД-а добио новог 
посланика и предлаже да се Жељко Кузмановић именује за члана: 

• Комисије за спољну трговину и царине и 
• Комисије за саобраћај и комуникације.  
Предлог Клуба СНСД-а усвојен је са 32 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 21, из РС-а 11) и 
једним гласом ''против''.  

 
 
Ад – 24. Давање сагласности за ратификацију: 

а)   Споразума о научно-техничкој сарадњи између Савјета министара БиХ и Владе Црне  
      Горе, 
б)  Споразума о финансирању између Босне и Херцеговине и Комисије Европских  
      заједница у погледу прекограничног програма између Босне и Херцеговине и Црне 
      Горе за 2007. годину, на основу инструмента за претприступну помоћ, компонента II –  
      прекогранична сарадња, 
ц)  Аранжмана између Савјета министара БиХ и Владе Републике Кореје везано за зајам из 
      средстава Фонда за унапређење економске сарадње, 
д)   Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Републике 
      Бугарске о међународном друмском превозу путника и робе,  
е)   Споразума између Краљевине Белгије и Републике Албаније, Босне и Херцеговине,  
      Републике Хрватске, Бивше Југословенске Републике Македоније, Републике  
      Молдавије, Црне Горе, Републике Србије и Мисије за привремену управу УН-а на  
      Косову, у име Косова, у складу са Резолуцијом Савјета безбједности УН-а 1224 о  
      привилегијама и имунитетима Секретаријата Споразума о слободној трговини у  
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      Централној Европи, 
ф)  Уговора о изведбама и фонограмима Свјетске организације за интелектуалну својину и 
г)   Уговора о ауторском праву Свјетске организације за интелектуалну својину. 

 
Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио да је надлежна Комисија за спољне послове 

дала позитивно мишљење о свим актима  и предложио да се води јединствена расправа. 
Није било расправе 
Спроведено је јединствено гласање. 
Дом је једногласно – са 36 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 24, из РС-а 12) дао сагласност за 

ратификацију свих аката из ове тачке. 
 
Сједница је завршена у 18.30 часова. 
Саставни дио Записника је транскрипт 50. сједнице Дома.  
 
 
 

              СЕКРЕТАР                                                      ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ      
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                  ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
         Бранка Тодоровић                                                                           Бериз Белкић 
          


